



Progressive commitment from banks to the TESS programme

Abu Dhabi (23 April 2020): The Central Bank of the UAE (CBUAE) confirms the progress in the implementation of Targeted Economic Support Scheme (TESS) by banks and finance companies for the benefit of individuals, small and medium-sized enterprises (SMEs) and other private corporates affected by COVID-19 pandemic.

The CBUAE welcomes banks' active utilisation of allocated funds, which have doubled in a one-week period reaching over 60% of the TESS AED 50 billion liquidity facility which is equivalent to AED 30 billion total consumption of allocated funds.

In our efforts to protect impacted individuals and ensure continuous operations of private corporates and SMEs; the CBUAE constantly directs banks and finance companies to implement regulations and guidelines issued within TESS programme. This will ensure banks' effective, full utilisation and swift response for the benefit of the affected customers.

-End-

تعاون ملحوظ من البنوك بالتزامهم في تنفيذ خطة الدعم الاقتصادي الشاملة الموجهة

أبوظبي (23 أبريل 2020): يؤكد مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي، تنفيذ البنوك وشركات التمويل لخطة الدعم الاقتصادي الشاملة الموجهة لدعم الأفراد وشركات القطاع الخاص والمؤسسات الصغيرة والمتوسطة المتأثرة بتداعيات تفشي وباء كوفيد-19.

ويرحب المصرف المركزي بالتطورات الإيجابية حيث تضاعفت نسبة استخدام البنوك للتمويل الممنوح لها خلال أسبوع واحد لتصل حتى 60% أي ما يعادل توظيف 30 مليار درهم من تسهيلات السيولة البالغة قيمتها الـ 50 مليار درهم.

وحرصاً منا على حماية الأفراد ودعمهم وضمان استمرارية أعمال شركات القطاع الخاص والمؤسسات الصغيرة والمتوسطة المتأثرة، يواصل المصرف المركزي توجيه البنوك وشركات التمويل بتطبيق الأنظمة والإرشادات التفصيلية التي يصدرها ضمن خطة الدعم الاقتصادي للتأكد من مشاركتها الفعالة واستخدامها للتمويل بشكل كامل واتخاذها خطوات سريعة ليعود بالنفع على العملاء المتضررين.

- انتهى -